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Voorwoord 
  
Op 12 april nam ik het stokje over van Leo Heezen en werd ik voorzitter 
van deze mooie vereniging. We zijn nu bijna een half jaar verder en ik vind 
het hartstikke leuk! Nog steeds ken ik lang niet iedereen en weet ik nog 
niet half wat de vereniging allemaal gedaan heeft, maar ik kan oprecht 
zeggen dat ik heel erg trots ben op iedereen die zich binnen de     
verenging inzet, of ingezet heeft.  
 
Zo zijn onze goed opgeleide gidsen heel belangrijk. Zonder hen gebeurt 
er weinig. Hun enthousiasme voor de Grienden en Polders helpen     
mensen nog meer waardering te krijgen voor wat de natuur te bieden heeft. Zo dichtbij huis nemen we 
onze omgeving vaak niet eens meer zo in ons op. Totdat we leren welke plantensoorten zich aan het 
ontwikkelen zijn op de Rhoonse Stort bijvoorbeeld, zoals de kleine leeuwenbek, of   totdat we attent 
gemaakt worden op de prachtige ijsvogels die, samen met de bevers, de grienden kleur geven. In het 
geval van de ijsvogel dan natuurlijk letterlijk kleur geven. Wat een prachtvogel! 
  
Connie slaagt erin bij elke activiteit die zij voor ogen heeft, een prima gids te vinden. Afgelopen weken 
kwam er zelfs voor het eerst een kinder-verjaardag op ons pad. Maar ook daar was iemand direct bereid 
dit op zich te nemen. Bij zoveel wederzijds enthousiasme blijft het leuk om dingen te organiseren.    
  
Het ledenaantal is afgelopen juni door de magische grens van 600 (!) gegaan. Daarmee zijn we een 
vereniging van formaat. De tijd dat we elk lid kennen is lang voorbij en dat maakt dat we ons best willen 
doen om iedereen zo goed mogelijk te informeren over onze activiteiten. U ontvangt drie keer per jaar 
dit (digitale) blad Rond Griend & Polder met allerlei informatie en we houden u per mail op de hoogte 
van actuele    excursies. De website voorziet in alles wat u altijd al had willen weten over de Grienden 
en onze omgeving. Deze informatie komt niet zomaar naar u toe. Achter de schermen werken Etienne, 
Albert, Frans en Connie hier hard aan. Zij hebben nu de handschoen opgepakt om de website meer 
actief en actueel te maken.  
  
 En als het gaat om een inhoudelijke of kritische noot die we zo nu en dan willen laten horen hebben we 
ook voldoende kennis in huis. Niels heeft    inmiddels al veel inhoudelijke bijdragen geleverd. Zijn geduld 
om jaren achtereen gebieden te monitoren levert een schat aan informatie. Dat heeft hij gedaan voor 
de Rhoonse Weide waar hij 10 jaar lang broedvogels heeft   geïnventariseerd, maar hij is ook gestart 
met de Rhoonse Stort.  
  
Ik noem nu maar een klein deel van de mensen die zich inzetten voor de verenging en de Grienden. De 
volgende keer leest u meer. Wilt u zelf ook iets betekenen voor de vereniging? Laat het ons weten. Elke 
bijdrage wordt heel erg op prijs gesteld.  
  
Voor nu wens ik u veel leesplezier en dank ik iedereen die hier weer aan bijgedragen heeft. 
  
Maret 
 
 

Hoe groen is het groenbeheer? 
  
Naast het verzoek om eens dieper door te praten over de jacht, gaven leden tijdens de ALV ook de 
suggestie mee om ons als vereniging wat meer te  laten horen over het groenbeheer in de gemeente. 
Dat was niet tegen dovemans oren gezegd.  
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Deze zomerperiode werd de vereniging door de gemeente gevraagd input te geven voor een nieuw 
groenbeleidsplan. De Carnisse Grienden, Bomen-ridders Albrandswaard en Natuurvereniging 
IJsselmonde hebben dit gezamenlijk opgepakt. Helaas was de tijd die we kregen om dit voor te    
bereiden heel erg kort. Als inspiratie stuurde de gemeente een aantal stellingen mee waar zij graag over 
wilden praten.  
  
De stellingen hebben we direct opzijgeschoven. Wij hadden niet echt behoefte om te praten over de 
afweging tussen zonnepanelen of bomen, of een discussie te starten over of de kwaliteit van bomen 
belangrijker is dan de kwantiteit. We besloten onze eigen, gezamenlijke visie neer te leggen met een 
aantal concrete aanbevelingen. De Bomenridders hadden in een eerder stadium al een praatpapier 
geschreven over hun wensen en ideeën als het gaat over uitbreiding en behoud van bomen met 
concrete punten als een herinneringsbos en de jaarlijkse boomfeestdag. Hier konden we mooi op 
voortborduren. 
  

Zo ontstond er een gedegen document dat start met een pleidooi om ‘de basiskwaliteit natuur’ als 
grondslag te nemen voor nieuw beleid. We geven de gemeente belangrijke punten mee over 
biodiversiteit en educatie. Met name educatie was een nieuw punt. Veel mensen staan ver af van de 
natuur. Verandering in het onderhoud van de buitenruimte ten gunste van natuurwaarden stuit dan ook 
vaak direct op bezwaren. De gemeente heeft een taak om inwoners goed uit te leggen hoe en waarom 
het onderhoud op een bepaalde manier gepleegd wordt en waarom er een bepaalde plantenkeuze is 
gemaakt.   
  
Als het gaat over de uitvoering van het onderhoud hebben we ingezet op een aantal punten waarvan 
de belangrijkste is het stoppen met klepelen van groenstroken. (redactie: klepelen is een vorm van 
maaien waarbij de vegetatie min of meer wordt stukgeslagen en al het maaisel blijft liggen. Dit zorgt 
voor verrijking van de bodem, waardoor de vegetatie sterk verruigt en dichtgroeit.) Beheer door klepelen 
draagt bij aan de teloorgang van diversiteit in flora en fauna. Het moet anders en het kan ook anders. 
Beheer de groenstroken met respect voor de tijd van het jaar. Op het moment dat we midden in de 
kraamkamer van moeder Natuur zitten laat je zoveel mogelijk groen met rust. En als de tijd rijp is wordt 
er gemaaid. Niet meer geklepeld.  
  
U kunt de volledige tekst binnenkort ook op onze website lezen. Nog dit jaar zal de gemeenteraad nieuw 
beleid vaststellen. Wij zullen daar bij zijn en hopen dat ons advies voldoende mensen geïnspireerd 
heeft. Vanzelfsprekend hoort u hier nog van. Vindt u het leuk om mee te denken over dit soort thema’s? 
Laat het mij weten, want we vinden het altijd fantastisch wanneer leden van zich laten horen! 
  
Vindt u het leuk om mee te denken over dit soort thema’s? Laat het mij weten, want we vinden het altijd 
fantastisch wanneer leden van zich laten horen! 
  
  
 

Geplande activiteiten 
  

• Excursie naar het Eiland van Brienenoord op zondag 17 september aanstaande. 
  

• Fotografie workshop op 15 oktober aanstaande onder leiding van Albert van Boerum. 
  

• Herfstwandeling met IVN-gids in het Kralingse Bos, datum volgt. 
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In memoriam: Wim Spoormaker 
  
Op 25 juli jl. bereikte ons het droeve bericht dat ons lid en oud-redacteur en -communicateur Wim 
Spoormaker is overleden. 
  

Wim was al langere tijd lid van de vereniging en was van 2003 tot 2008   betrokken als redacteur van 
het verenigingsblad Rond Griend & Polder. In die periode heeft hij het blad op zijn eigen onnavolgbare 
wijze vormgegeven. 
  

Ook heeft Wim in die periode de communicatie voor zijn rekening genomen en heeft daardoor een heel 
belangrijke impuls gegeven aan de vereniging. Zo kwam er meer aandacht voor de verschillende 
activiteiten die er werden georganiseerd waardoor onder andere het ledental kon groeien. 
  

Maar niet alleen was Wim een goed redacteur, ook was hij bij alle verenigingsactiviteiten te vinden en 
wist hij veel aspirant-leden over te halen om lid te worden van DCG. Hij sprak mensen aan, meestal die 
hij al kende, maakte een praatje met hen en dan kwam strijk en zet: “Ben jij al lid van de vereniging?” 
Als daar ontkennend op werd gereageerd, zei hij heel verwonderd: “Ben jij nog geen lid?” Daarna praatte 
hij de desbetreffende persoon zo de vereniging in. 
  

Wim is heel betrokken geweest bij de vereniging, niet alleen als redacteur en op communicatief gebied. 
Hij had heel veel goede ideeën die hij zelf handen en voeten ging geven. Wim had een warm hart voor 
de vereniging en was een fijn mens die we als lid en medemens zeker zullen gaan missen. We wensen 
Babs en verdere familie heel veel troost en sterkte toe. 
  

 
 
 
 
Verslag excursie diersporen zoeken 2 april 2023 
 
Warm aangekleed met winterjassen aan en mutsen op, stond een groepje kinderen met hun begeleiders 
op de parkeerplaats van de Carnisse Grienden te wachten op de start van de excursie “diersporen 
zoeken”. Het was nog echt geen lente! 
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Na het startsein van de gidsen om de grienden in te 
gaan, was er al iets interessants te zien: onder een grote 
notenboom lag het bezaaid met de schillen van de 
noten van vorig jaar. Van de gidsen hoorden we dat de 
gaatjes in de schillen gemaakt waren door muizen die 
voedsel zoeken. De kinderen     sloegen enthousiast aan 
het zoeken naar nog meer van zulke schillen ….. en nóg 
meer. Een eindje verderop was een bijzondere schelp 
te vinden, oorspronkelijk afkomstig uit Rusland. Ook 
hier werd naarstig gezocht naar meer exemplaren.  
  
De begroeiing was zo vroeg in het jaar nog laag wat 
gunstig is voor het vinden van sporen. Zo waren 
bijvoorbeeld de “glijbaantjes” van bevers goed te zien, 
de plaatsen waar ze de paadjes oversteken om van het 
ene kreekje in het andere te komen. Ook zagen we een  
afdruk van een beverpoot. De vele afgeknaagde takken 
en om geknaagde wilgen-stammetjes waren het bewijs 
dat bevers hier flink bezig    waren geweest. Soms 
waren de sporen zo vers dat de bevers waarschijnlijk 
kort voor ons op dezelfde plek waren geweest, maar 
helaas lieten ze zich niet zien. Naast het zoeken naar 
sporen was het natuurlijk heel leuk om van de paden af 
te wijken en door de modder te struinen! 
  
Na afloop kregen de deelnemers een zoekkaart 
“diersporen” uitgereikt om zelf nog andere sporen te 
leren herkennen en te ontdekken. 
  
Connie 
  

 

Het 600ste-lid! 
  
De vereniging is nog steeds groeiende. Vier jaar geleden werd het 500ste lid ingeschreven en deze zomer 
gingen we door de mooie grens van 600 leden!  
 
Dit gebeurde tijdens de Polderdag op 1 juli. Hoewel het er echt aan zat te  komen, twijfelden we toch 
even of het die dag zou gebeuren. De dag startte tenslotte behoorlijk druilerig en dat hield veel mensen 
thuis.  
  
Gelukkig hadden wij een prachtige kraam in boerderij de Vlakkenburg gekregen. Wij stonden niet alleen 
droog, we stonden hier als natuurvereniging ook nog eens met heel veel enthousiaste ondernemers die 
de heerlijkste bieren brouwen, whisky’s destilleren, honing maken en broden bakken. Alles zoveel als 
mogelijk met lokaal geteelde producten. Daar pasten wij prima tussen.  
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Hoewel ik zelf nog geen half jaar voorzitter ben 
van de Carnisse Grienden, ben ik wel hartstikke 
trots op deze vereniging. Natuur en 
natuurbeleving wordt voor veel mensen steeds 
belangrijker. Veel mensen zoeken naar meer 
balans tussen vrije tijd en werk. En, hoewel de 
sociale media ons wel eens anders lijken te willen 
laten geloven, maken steeds meer mensen een 
bewuste keuze voor meer natuur in hun leven. 
Een bewustere keuze over wat zij eten en hoe zij 
recreëren.  
   
Onze vereniging zal altijd opkomen voor de 
natuur binnen en buiten de Grienden en 
omringende polders en zal blijven streven naar 
meer mogelijkheden om natuur dichtbij huis te 
beleven en daarbij zijn leden heel belangrijk. Dus 
mevrouw De Moor, hartelijk bedankt voor het 
vertrouwen en de steun voor de vereniging. Op 
naar de volgende mijlpaal! 

  

 
Verslag rondwandeling Visserijgriend te Hoogvliet - 3 mei 2023 

  
We starten met een enthousiaste groep van 
10 deelnemers, helaas heeft één persoon de 
startlocatie niet kunnen vinden. Wij hebben 
nog gewacht, maar zijn uiteindelijk toch 
vertrokken. 
  
Eerst zijn we via het parkachtige gebied 
richting Oude Maas gelopen. Het was een 
zonnige dag en daardoor was het voorjaar 
duidelijk aanwezig; veel bloeiende planten, 
zoals raapzaad, fluitenkruid, boterbloemen en  
 

bos-vergeet-me-nietjes. Een kleurige en vrolijke ontvangst en dichter bij de rivier 
zagen we ook de judaspenning al mooi paars in bloei. Wij waren ervan overtuigd 
dat deze goed in onze eigen tuin zou kunnen staan. Dus …. misschien in juni/juli 
teruggaan om de zaadjes te verzamelen??? Je kon ze nu al in mini penningen 
aan de stengels zien hangen. De wilgen waren ook uitbundig in bloei. De 
mannelijke katjes lieten hun stuifmeel  vrolijk op de wind wegwaaien. Aan de 
takken van de wilgen hebben we ook veel knikkergallen en wilgenroosjes gezien.             
                                                                                                                                                        
                                                                                                                                   knikkergallen 
 
Het zicht op de Spijkenisserbrug ging ook gepaard met ergernis, omdat wij daar regelmatig moeten 
wachten als de brug open is. De Oude Maas is dan ook de drukst bevaren rivier in Nederland en bij 
Dordrecht zelfs het drukst bevaren stukje van Europa. De restanten van de Oude Spijkenisserbrug zie 
je nog aan beide oevers staan. De brug is in 1903 gebouwd om de stoomtramlijn richting Goeree door 
te trekken.  
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Wij zijn langs de rivier naar het eind van het 
Viisserijgriend (Red.: een   Natura 2000-gebied) 
gewandeld.  Onderweg zagen we de echte 
griendentoppers, zoals de spindotters en de 
zomerklokjes. Zeldzaam …, maar juist hier in de 
zoetwater-getijdegebieden langs de rivier veel 
voorkomend, omdat ze twee keer per dag 
onderwater staan. Helaas zagen we ook veel 
aangespoeld zwerfvuil, maar de bloeiende 
smeerwortels en pinksterbloemen maakten weer 
veel goed. 

   
Op de terugweg liepen we over het plankier, eerst 
langs een gedeelte waar heel veel wilde roos 
woekert, daarna door een griendje, waar afgelopen 
winter geknot is en omdat het laag water was zagen 
we veel gaten in de oeverwand. Daarin wonen 
rivierkreeften en we zagen ook de glijsporen van de 
bever en een om geknaagde wilg. Maar de bever is 
een nachtdier, dus hij liet zich helaas niet zien. 
  
Netty  
  
 
 
 
 
 
 
Zie ook https://www.zuidhollandslandschap.nl/gebied/visserijgriend 
  

 
Verslag excursie Carnisse grienden 9 juli 2023 
  
In juli jl. kreeg de vereniging van de Stichting “Stedenband Barendrecht – Oost-Europa” de vraag of we 
een excursie in de Carnisse grienden konden verzorgen voor een groep jongelui tussen 12 en 16 jaar 
oud. Barendrecht heeft namelijk een stedenband met Louny, een plaats in Tsjechië 60 km ten 
noordwesten van Praag. De stichting bevordert het contact tussen de burgers van beide gemeenten. 
Deze keer waren er ook kinderen uit Duitsland en Frankrijk bij. Op zoek naar gidsen vonden we Netty, 
Petra, Rob en Tineke bereid om de deelnemers te begeleiden en ze over de bijzonderheden van het 
gebied te vertellen. Nadat er 3 groepen waren gevormd en foto’s waren gemaakt gingen ze op pad. 
Hieronder de ervaringen van de gidsen. 
  

Netty: Alles goed verlopen en de begeleiding en vertaling ging ook prima. Ik had een groep met veel 
jongens en het was best lastig om ze enthousiast te krijgen. Maar de bever en de stippelmotten waren 
een groot succes.  Ook heb ik ze naar de wespenorchis laten zoeken, die stonden er massaal. Maar 
het grootste succes was het kleefkruid, Zelfs ik had het op mijn rug zitten. De leiding was ook tevreden. 
De helft van de groep ging na afloop nog naar de spiegel op de (Barendrechts) berg om van het uitzicht 
te genieten en de andere helft ging terug naar hun logeeradres. 
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Petra: Tineke en ik hadden de meidengroep, het waren vrolijke types, die veel lol hadden met elkaar 
maar ook geïnteresseerd naar onze uitleg luisterden. Aan het eind waren ze wel wat op, maar ze waren 
natuurlijk ook al hierheen gelopen. Het moment op de vlonders met de vele vlinders was een 
hoogtepunt. Ze kwamen zelfs op sommige meiden zitten toen we even stil stonden. 
  
Rob: Ik had een groepje brave kinderen uit Sachsen. Ze toonden de nodige interesse in de leefwijze 
van de bever, vooral toen ze hoorden dat de eerste bevers uit Duitsland kwamen. De ingepakte bomen 
"mit ein seiden Strumpfe"  ((veroorzaakt door de spinselmot, red.) waren ook interessant . Wel handig 
dat een Duitssprekende Hollander hen vergezelde. Leuk om te doen. 
  
Tineke: Bij ons (Petra en ik) is alles goed verlopen. Wij hadden een groep met allemaal meisjes. Zij 
vonden de geur van de moerasspirea erg interessant en naar koekjes ruiken. De koekoeksklok kenden 
ze wel, maar dat het ook een echte vogel was? Het kijken door de verrekijkers werd positief ontvangen 
(natuurlijk gingen ze ook naar elkaar kijken). En inderdaad, het moment bij de vlonders met heel veel 
vlinders was magisch. Ik vond het opvallend dat ze dieren op hun telefoon gingen opzoeken en het zo 
interactief maakten.  
 
  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Natuurwerkdag 3 & 4 november 
 
Dit jaar willen we meedoen aan de natuurwerkdag op 3 en 4 november. Dit is een initiatief van 
provinciale Landschapsbeheerorganisaties en LandschappenNL. Op deze dag worden er door het hele 
land activiteiten georganiseerd die positief bijdragen aan de leefomgeving van veel, soms bedreigde, 
dieren en planten. Denk aan klussen zoals snoeien, schoonmaken, knotten van wilgen of verwijderen 
van riet, maar ook aan het planten van nieuwe bomen en struiken, het aanvullen van takken-rillen en 
het ophangen van nestkastjes.    
We denken nu na over nuttige en leuke activiteiten die passen bij onze vereniging en zullen u daar 
natuurlijk over informeren. Heeft u zelf een leuk idee, waar we samen mee aan de slag kunnen? Laat 
het ons weten!  
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Geen jacht, tenzij…. 
  
Een van de onderwerpen die tijdens de ALV door leden is genoemd om over door te praten is de jacht. 
In maart had de gebiedscoöperatie een avond georganiseerd over de achtergronden van de jacht in 
onze polders. Een avond met sprekers, presentaties en ruimte voor vragen. Een open avond dus.  
  
Helaas werd de avond niet door alle leden van de vereniging als prettig ervaren. Er was nauwelijks 
ruimte voor vragen en argumenten werden soms afgedaan als emoties. Alle vragen die op de avond 
niet beantwoord werden zouden schriftelijk beantwoord worden. Na een aantal herinneringen werd dit 
uiteindelijk gedaan, maar of de indieners dit nog gelezen hebben, is onbekend.  
  

Een discussie over jacht ís niet gemakkelijk. Natuurlijk wordt dit altijd een 
emotioneel gesprek. Dat is logisch en daar is ook niets mis mee. Elke jager 
die daar niet tegen kan, moet een dergelijke avond niet bijwonen. Elke 
natuurliefhebber die vindt dat jacht overal verboden moet worden, gaat altijd 
boos naar huis. De discussie over jacht lijkt ook een discussie over belangen. 
Natuurmensen die nooit een dier willen doden, boeren die alles doen om hun 
opbrengsten te optimaliseren en jagers die graag willen jagen. Ik chargeer, 
maar de landelijke stikstofdiscussie is er niets bij.  
  
 

Feit is dat wanneer we allemaal onze eigen schuttersputjes hebben geperfectioneerd met de juiste 
argumenten, cijfers en doemscenario’s er ook niets verandert. Ieder zwelgt een beetje in het eigen gelijk. 
En alles blijft zoals het is.  
  
Als het gaat om het Buytenland van Rhoon kan het niet blijven zoals het is. We hebben immers een 
Streefbeeld vastgesteld. En onlangs zelfs het Streefbeeld Plus en dat is van belang! Vastgesteld beleid 
moet je uitvoeren, heb ik geleerd, anders is het een wassen neus en zo wil ik het Streefbeeld absoluut 
niet noemen.  
  
Ook de jacht komt hierin aan de orde. Men spreekt over de jacht in termen als ‘nee, tenzij…’ Dit 
suggereert dat we in onze polders een andere houding tegenover de jacht willen dan we vroeger in de 
polders hadden. Maar vooralsnog lijkt hier geen enkele sprake van te zijn. En dat geeft natuurlijk voer 
voor de gedachte dat dit onderdeel toch een wassen neus blijkt te zijn. In elk geval is het nodig dit 
principe beter uit te werken.  
  
Het bestuur wil proberen nog dit jaar een gesprek met leden te organiseren over de jacht. Dan praten 
we over de jacht in het algemeen, maar in het bijzonder ook in het Buijtenland van Rhoon. Het 
vertrekpunt is dan de  natuurontwikkeling, want dat is waar wij voor staan.  
  

Ook dit zal geen gemakkelijk gesprek worden, want het is nu eenmaal geen gemakkelijk onderwerp. 
Maar als bestuur hechten we wel aan de gevoelens en inzichten van leden en hopen wij op veel 
inspiratie om  daarna samen met de andere leden van de gebiedscoöperatie een betere  invulling te 
gaan geven aan de woorden: ‘Geen jacht, tenzij…’ 

  
 
Presentatie Linde Slikboer tijdens ALV:  “Bijen in Albrandswaard”  
 
Ons lid en bijen expert Linde Slikboer geeft een interessante en indrukwekkende presentatie over bijen 
in Albrandswaard/ IJsselmonde. In de presentatie vertelt Linde het een en ander over bijen in het 
algemeen, over bijen in het gebied Albrandswaard/IJsselmonde. Dit wordt  vergezeld met vele mooie 
foto’s.  

 
 
 
  



Rond Griend & Polder    10/14 

 

RG&P september  2023, 79e nummer  

 

 

Ons lid en bijen expert Linde Slikboer geeft een interessante en 
indrukwekkende presentatie over bijen in Albrandswaard/ 
IJsselmonde. In de presentatie vertelt Linde het een en ander 
over bijen in het algemeen, over bijen in het gebied 
Albrandswaard/IJsselmonde. Dit wordt  vergezeld met vele 
mooie foto’s.  
  
In Albrandswaard komen we uiteraard niet alle van de 360 
soorten wilde bijen tegen. Het grootste deel is solitair, dat wil 
zeggen dat elk vrouwtje in haar eentje het nest met haar 
nageslacht verzorgt. Een beperkte groep is sociaal, zoals de 
honingbij en de meeste hommelsoorten, waarbij een  koningin 
aan het hoofd staat van een volk met grote aantallen werksters die het nest en de nakomelingen 
verzorgen. Ruim twee derde van alle soorten nestelt in zelf gegraven holletjes in de grond. Een beperkt 
deel nestelt bovengronds in gaten in hout of holle stengels.  
  

Ongeveer negentig soorten maken geen eigen nest, maar de vrouwtjes 
van deze zogenaamde koekoeksbijen dringen de nesten van andere 
wilde bijen binnen en leggen daar (net als een koekoek) hun eitjes. De 
gastheer-bij verzorgt dan de “vreemde” nakomelingen, vaak ten koste 
van de eigen jongen. Daarnaast vertelt zij het een en ander over de 
knelpunten in de grote afname van de diverse bijensoorten en 
maatregelen die genomen kunnen worden om dit te voorkomen.  
  

 

 

Linde in actie 

 

Waarnemingen in Griend & Polder 
 
In deze rubriek vermelden we regelmatig    waarnemingen 
van onze leden over gesignaleerde bloemen, bomen en 
dieren. Meestal   vergezeld van mooie plaatjes. Deze keer 
kregen we van Wilco Fransman een minder leuk bericht. 
Hij had namelijk een dode bever gesignaleerd in de 
Carnisse Grienden onder de loopplanken nabij het Truus 
Visscherpad. Helaas is dit ook onderdeel van de natuur. 
  
Heeft u ook iets bijzonders gezien in de grienden en/of 
polders? Stuur dan een reactie naar: 
redactie@carnissegrienden.nl 
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Notulen Algemene Ledenvergadering 12 april 2023  
 
Locatie: Het Lokaal aan de Albrandswaardsedijk 180 te Poortugaal.  
Aanwezig: 20 personen (waaronder 6 bestuursleden)  
 
1. Opening  
Om 20.00 uur opent de voorzitter, de heer Leo Heezen, de ALV en heet de aanwezigen hartelijk welkom. 
Ook geeft hij aan dat de opkomst beter is dan het voorgaande jaar en dat deze ALV voor hem een 
memorabel moment is, daar hij vanavond aftreedt als voorzitter van De Carnisse Grienden.  
 
2. Vaststellen agenda 
Er zijn geen aanvullende agendapunten. De agenda, zoals opgesteld en gedeeld, zal worden 
aangehouden.  
 
3. Notulen ALV  
De notulen van de ALV van 2022 worden akkoord bevonden.  
 
4. Jaarverslag 2022  
Leo geeft een toelichting op het Jaarverslag 2022. In de toelichting komt een groot aantal onderwerpen 
naar voren, zoals deze ook zijn gepubliceerd in “Rond Griend & Polder april 2023”. Zoals het 50-jarig 
bestaan van DCG. Van diverse kanten zijn hier veel positieve reacties op gekomen. Leo geeft aan dat 
hij, namens DCG voorlopig nog even actief blijft als penningmeester in het bestuur van het Buijtenland 
van Rhoon. Ook geeft hij aan DCG hoopt in 2023 het 600ste lid te kunnen verwelkomen. Gezien het 
aantal leden, behoort DCG bij de grootste verenigingen van Albrandswaard.  
 
5. Financieel overzicht over 2022 
Frans Somers geeft een toelichting op het Financiële Jaarverslag 2022 en de Begroting voor 2023, 
zoals deze is gepubliceerd in “Rond Griend & Polder april 2023”. Hij geeft aan dat inmiddels 55% van 
de leden ons verenigingsblad digitaal ontvang. Behalve dat dit beter voor het milieu is, is dit voor DCG 
ook goedkoper. Het eigen vermogen van de vereniging bedraagt bijna €30.000,- . Op de vraag of er 
een limiet is gesteld aan dit bedrag, volgt het antwoord dat er is geen limiet vastgelegd is. Wel heeft het 
bestuur hier inmiddels besproken en wordt er nagedacht hoe (een deel) van deze gelden besteed kan 
worden in lijn met onze doelstellingen. Hierbij wordt onder andere gedacht aan het meer betrekken van 
de jeugd bij DCG en ook meer aandacht aan educatieve activiteiten te geven. Andere ideeën vanuit de 
leden zijn van harte welkom.  
 
6. Verslag kascontrolecommissie  
De heer H. van der Linden legt, mede namens commissielid de heer S. den Toom (afwezig), 
verantwoording af over de gevoerde kascontrole over 2022. De kascommissie heeft de volgende 
opmerkingen: 

• Het financiële overzicht geeft een vertrouwd beeld;  

• Een laptop van DCG, die al enige tijd niet meer in gebruik is, is verkocht aan een lid. Op zich prima, 

maar wellicht waren er meer geïnteresseerde leden. Besloten wordt dat een volgende keer dat 

zoiets zich voordoet, dit vooraf met de leden wordt gedeeld, zodat iedereen de kans kan krijgen.  

 
De kascommissie adviseert de ALV het bestuur decharge te verlenen. De 
ALV is het hier geheel mee eens en heeft geen opmerkingen.  
 
7. Goedkeuring ALV voor het gevoerde beleid in 2022  
De vergadering keurt het gevoerde beleid goed en verleent het bestuur decharge.  
 
8. Goedkeuring ALV voor de begroting 2023  
De vergadering keurt de begroting voor 2023 goed.  
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9. Benoeming kascommissie 2023  
De heren H. van der Linden en S. den Toom zijn bereid om hun activiteiten voort te zetten en zodoende 
ook de kascontrolecommissie 2023 te vormen. De ALV gaat unaniem akkoord met deze herbenoeming. 
De voorzitter bedankt hen voor hun inzet en voor hun bereidheid de nieuwe taak op zich te nemen. 
 
10. Verkiezing bestuursleden  
Frans Somers (penningmeester) en Etienne van Noordenne (bestuurslid) zijn aftredend maar ook 
herkiesbaar. Er zijn geen aanmeldingen ontvangen van personen die éën van beide posities zou willen 
bekleden. De ALV gaat     unaniem mee akkoord met de herbenoeming. 
 
De voorzitter heeft tijdens de ALV van 2022 al aangegeven nog maximaal een jaar door te gaan en is 
niet herkiesbaar. Het bestuur is daarom al begonnen met het zoeken naar een opvolger en kwam al 
redelijk snel in contact met Maret Rombout. Na diverse gesprekken wilde het bestuur graag met haar 
door. Zodoende heeft Maret er al een inwerkperiode van zo’n acht  maanden op zitten. De ALV gaat 
unaniem akkoord met de benoeming van haar als nieuwe voorzitter. Leo Heezen draagt het 
voorzitterschap aan haar over. Tijdens de ALV wordt op een passende wijze afscheid genomen van 
Leo. Hij vervulde deze functie sinds 2015. Na de symbolische sleutel-overdracht van De Kopstoof aan 
Maret, neemt zij haar nieuwe plek in als voorzitter. Zij verkoos de haas centraal te stellen in het 
dankwoord aan Leo. Onder zijn voorzitterschap is het ledenaantal bijna verdubbeld, zijn vele    
activiteiten en excursies georganiseerd en speelde de vereniging een belangrijke rol bij de herinrichting 
van de Rhoonse stort en het Buijtenland van Rhoon. Naast het erelidmaatschap ontving Leo Heezen, 
ook een prachtige bronzen haas van de Rhoonse beeldend kunstenaar John Mostert. Leo bedankt voor 
het vertrouwen wat hij in al die jaren heeft gehad.  
 
11. Introductie nieuwe voorzitter  
De nieuwe voorzitter van DCG,  Maret Rombout, introduceert zichzelf. 
 
12. Ingekomen vragen  
Er zijn verder geen ingekomen vragen. De vragen die de aanwezigen hadden, zijn tijdens het overleg 
door het bestuur beantwoordt.  
 
13. Koffiepauze  
 
14. Presentatie door Linde Slikboer over “Bijen in Albrandswaard”  
Zie eerder in deze RG&P voor een verslag van deze presentatie 
 
15. Sluiting ALV, gevolgd door een borrel  
 
 
  
  
  
  
  
  
  

  

  

  

 
 
 
 


